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Zdržení dohnalo město k problému 
s demolicí zimáku. Podle některých 
úředníků „prošel“ demoliční výměr 
a bylo třeba jej obnovit. Jak někteří 
politici i v zákulisí říkali, v soukromé 
sféře by se to nestalo. Tam by se kop-
lo krumpáčem do země a řeklo by se, 
že je demolice zahájena a bylo by to. 
V případě obce si to prostě nedovo-
lili, a tak nastalo papírové vyřizování 
všeho možného. A v průběhu řízení 
se mohli opět ozvat účastníci se svý-
mi námitkami. 

Toho využili občané v několika 
domech v Tyršově ulici, protože při 
stavbě se bude prášit, bude tam hluk 
a jejich domy mohou přijít k újmě. 

Jednání o jejich požadavcích zabra-
lo nějaký čas, než konečně došlo 
k návrhu smlouvy o požadavcích 
a „odškodném“. Smlouvu muselo 
odsouhlasit zastupitelstvo, proto se 
k ní sešlo 11. května na mimořádném 
zasedání. 

Primátor Petr Ryška i manažer 
výstavby David Beke (oba ODS) se 
drželi zpátky a jen předložili návrh a 
zastupitelům sdělili, co vše občanům 
v Tyršově nabídli a jak jednání probí-
hala. 

Až v diskusi se naplno projevilo to, 
co si velké množství Jihlavanů mys-

Jak je těžké starý zimák začít bourat
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lí: Obyvatelé zmíněných domů na 
tom chtějí vydělat! Vydírají město! 
Námitky podali na poslední chvíli! Je 
to precedens…! 

Velmi tvrdá slova z úst Jany Nagyo-
vé (ANO) nebo Petra Paula (SPD), 
ještě přetlačil příspěvek zastupitele a 
lékaře Zdeňka Faltuse (ANO), kte-
rý zmínil, že někteří občané Tyršo-
vy ulice, kteří vše zdržují, jsou také 
lékaři… a že je od nich jejich chování 
řekněme hanebné. Kdosi pak řekl, že 
se jim to vrátí zpět. 

Frustrace města potažmo zastupi-
telů ze zdržení stavby je zcela pocho-
pitelná, osobní rovina je ale za hrani-
cí. I přes to, že obavy zastupitelů jsou 
v mnohém oprávněné. 

Budou požadavky občanů prece-
dentem pro další stavby ve městě? 
Budou. Když město „ustoupí“ jed-
nou, ustoupí i po druhé, po třetí… 
Teď se třeba ozvou i další domy, kte-
ré jsou v blízkosti, takže ještě není 
„vyhráno“. 

Myslet si o chování občanů v Tyr-

šově ulici můžeme, co chceme. Oni 
prostě hájí svůj zájem. Že si naja-
li právníka, který shodou okolnos-
tí stavbě nebyl příliš nakloněn, když 
kandidoval za nově vzniklou stranu 
do zastupitelstva? Může jít o náhodu, 
nebo záměr - také byste přece chtěli 
právníka, který vás bude hájit i z pře-
svědčení, a ne jen proto, že je za to 
zaplacený. 

Stavba arény je dlouhodobě nej-
větší akcí města. Taková už tu nebu-
de. Zcela jistě by bylo obrovskou 
škodou, kdyby měla krachnout kvůli 
neúměrným požadavkům kohokoliv. 

Hranice úměrného a neúměrného 
může být ale velmi tenká. Je to o pře-
svědčovacích schopnostech, argu-
mentech i dobré vůli z obou stran. 
Tady lze kvitovat s povděkem, že 
se obě strany dohodly, a stavba by 
nemusela nabrat další už tak velké 
zpoždění. 

Tvrdá diskuse na zastupitelstvu je 
asi pochopitelná a je na ní vidět roz-
díl mezi zúčastněnými a těmi, kteří 
situaci jen sledují. Vyjednávací tým 
– Ryška a Beke - se zdržel jakýchko-
liv špatných slov na adresu obyvatel 
Tyršovy ulice. Beke dokonce přítom-
né vyzval, aby byli se svými výroky 
uměření.  

Není totiž složité něco rozbou-
rat, ale vyjednat a vybudovat. I když 
vlastně - tady je těžké i začít zimák 
bourat. 

 Petr Klukan

ZLEVA Jaroslav Homolka, advokát obyvatel některých domů v Tyršově ulici, a 
primátor Petr Ryška při tiskové konferenci ještě před zasedáním zastupitelstva.
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Akce platí pro nové zákazníky při objednávce do 31. 8. 2023.
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